
Asia 5 Vuoden 2024 talousarvion lähetekeskustelu 
Ryhmäpuheenvuoro Hintikka 
 
Kiitos puheenjohtaja, arvoisat valtuutetut ja muut kuulijat, 

 

Valtuustoryhmämme suhtautuu kriittisesti kunnanjohtajan talousarvioesitykseen. 

Kuten jo talouden tasapainottamisohjelman hyväksynnän yhteydessä lausuimme, ohjelma oli 
erinomainen alku mutta tavoite on silti edelleen asetettava korkeammalle. Huomautimme myös, 
ettei veronkorotuksiin tulisi turvautua pohtimatta niiden aiheuttamia negatiivisia vaikutuksia. 

 

Arvoisat valtuutetut, nyt käsittelyssä oleva kunnanjohtajan talousarvioesitys pohjautuu lähes 
yksinomaan veronkorotuksen tuomiin lisätuloihin sekä optimistiseen arvioon kunnan omaisuuden 
myyntituloista. 

 

Kuluneen valtuustokauden aikana kunnan heikosta taloustilanteesta on syytetty mm. 
Seututerveyskeskusta, Sairaanhoitopiiriä ja sittemmin SOTE-uudistusta, pandemiaa ja Ukrainassa 
käytävää sotaa. Ulkoisia tekijöitä on aina helpompi syyttää kuin myöntää omia virheitään. Tosiasia 
on, että Laukaan kunta on jo pitkään elänyt yli varojensa. Tälläkin valtuustokaudella lähes kaikki 
esitetyt säästötoimet on äänestetty valtuustossa nurin. 

 

Esimerkiksi Vesihuolto yhtiöitettiin kunnan talouden paikkaamiseksi alle kymmenen vuotta sitten, 
mutta silloinkaan ei puututtu ongelmien juurisyyhyn eli kunnan liian suuriksi kasvaneisiin menoihin 
ja lopputulos on nyt nähtävillä. Sopeuttamisen tulisi tapahtua ensisijaisesti menoja karsimalla, ei 
satunnaisia tuloja lisäämällä. 

 

Jotta tähänkin puheenvuoroon saataisiin lihaa luiden ympärille, esitämme seuraavia leikkauksia: 

 

- Käynnistetään henkilöstöohjelma, jolla pyritään 10 % säästöihin henkilöstökustannuksissa 
seuraavan kolmen vuoden ajanjaksolla  

- Hyvinvointi- ja perhekeskus HYPE siirretään hyvinvointialueelle tai vaihtoehtoisesti toiminta 
lakkautetaan 

- Avustuksista, yhteistoimintaosuuksista sekä jäsenmaksuista leikataan 50 % 



- Osakkeiden ostoon ei varata rahaa vuonna 2024 

- Maan ostoon ei varata rahaa vuonna 2024 

- Yritystonttien esirakentamiseen ei varata rahaa vuodelle 2024 

- Pääkirjaston korjaus- ja muutostöille ei varata rahaa vuonna 2024 

- Kohdentamaton investointimääräraha lasketaan 400 000 euroon vuonna 2024 

- Kirkonkylän koulun P-alueelle ei varata määrärahaa 

- Culture in Nature -hankkeen määräraha lasketaan 50 000 euroon (130t€) vuonna 2024 

 

Jos jostakin pitäisi jättää säästämättä, annettakoon Satavuon koulun tarjota jatkossakin 
lähiruokaa- tai ainakin mahdollisimman paljon kotimaista. 

 
 
Terveisin, 
 
Joona Hintikka 
Kunnanvaltuutettu 
Lupa- ja valvontalautakunnan PJ 
Laukaan kunta 
 


